JORDAN HIGH NOTE

Grade 10 semester 1

الصف العاشر الفصل الأول



المعلمة الاء الهرش شرح وحلول الكتابين وترجمة للفقرات واسئلة عليها

1)1 Looking good



ESSON 1A VOCABULARY AND GRAMMAR

1 In pairs, look at the photo and the title of the text and answer these questions.

(There are three boys outside school. They are probably going home). المنافق مع زميل لك، انظر إلى الصورة وعنوان النص، ثم أجب عن هذه الأسئلة. (هناك ثلاثة أولاد خارج المدرسة. من المحتمل أنهم عائدون إلى المنزل.)

1 How do you think the people in the photo feel? Why do you think that? They are happy, because they are smiling.

.1كيف تعتقد أن الأشخاص في الصورة يشعرون؟ ولماذا تعتقد ذلك؟ إنهم سعداء، لأنهم يبتسمون.

2 Do you wear a school uniform? yes, I do.

.2 هل ترتدي زيًا مدرسيًا؟ نعم، أرتدي.

2 Read the first paragraph of the text to check your answer to question 1 in Exercise 1. Then read the rest of the text to answer these questions.

٢ . اقرأ الفقرة الأولى من النص لتتحقق من إجابتك للسؤال 1 في التمرين الأول. ثم اقرأ بقية النص لتجيب عن هذه الأسئلة.

1 Why are the students nervous? Everyone is waiting for their exam results.

الماذا يشعر الطلاب بالتوتر؟
 الجميع ينتظر نتائج الامتحانات.

2 What are the students organising?

A meal in a nice restaurant / A celebration at home with their families

٢ .ماذا ينظم الطلاب؟
 وجبة في مطعم جميل / احتفال في المنزل مع عائلاتهم.

3 How do students dress for end-of-year celebrations?

٣ .كيف يرتدي الطلاب في احتفالات نهاية العام؟ يرتدون ملابس أنيقة.

They wear something smart.

NO	phrase	Meaning in A	NO	Phrase	Meaning in A
1.	dress casually	يرتدي ملابس عادية / غير	2.	get undressed	يخلع ملابسه
		رسمية			
3.	dressed up as	تنکّر في زيّ	4.	overdressed	پِرتدِي ملاِبس رسمية
					أو أنيقة أكثر من
					اللازم
5.	get dressed	يرتدي ملابسه	6.	underdressed	يرتدي ملابس أقل
					رسمية أو غير مناسبة
					للمناسبة

7.	get dressed up	يرتدي ملابس أنيقة (للمناسبات)	8.	well-dressed	أنيق في ملابسه / حسن الهندام
9.	looking around	ينظر حوله	10.	nervously	بتوتر
11.	chatting	يتحدث	12.	results	نتائج
13.	coming back	يعود	14.	looking for	يبحث
15.	Excited	مسرور	16.	celebrate	يحتفل
17.	organising	ينظم	18.	gathering	تجمع ∖لمة
19.	In any case,	على أي حال	20.	take a break from	يأخذ استراحة من
21.	smart	انیق	22.	look good	يظهر بشكل جيد
23.	hall	قاعة	24.	editor	محرر
25.	school newspaper	جريدة المدرسة	26.	school-leavers	الخريجين الذين
					ينهون المدرسة
					ويغادروها
27.	interviewing	يقابل	28.	hard work	جهد
29.	feel	يشعر	30.	remember	يتذكر
31.	success	نجاح	32.	lives	حياة
33.	rest	بقية	34.	becoming	تصبح
35.	end-of-year	نهاية المدرسة	36.	meet	يقابل
	celebrations				
37.	common	شائع	38.	to enjoy myself	امتع نفسي
39.	work hard	يعمل بجد	40.	kind	لطيف
41.	presents	هدایا	42.	a family dinner	غداء عائلي
43.	helpful.	معین متعاون	44.	fantastic	رائع

A day to remember

It's the last day of the school year and, next to the library, a group of young people, well-dressed in their school uniforms, are either looking around nervously or chatting and taking selfies. Exams are finished and everyone is waiting for their results. For them, it is the last day of school because they are not coming back next year. They are already looking for jobs or are excited about starting university after the school holidays

Before that happens, however, the students want to celebrate the end of the year with their family and friends. Some are organising

إنه اليوم الأخير من السنة الدراسية، وبجوار المكتبة، تقف مجموعة من الشباب يرتدون زيهم المدرسي الأنيق، إما ينظرون حولهم بتوتر أو يتحدثون ويلتقطون صور السيلفي. لقد انتهت الامتحانات والجميع ينتظر النتائج. إنه اليوم الأخير لهم في المدرسة لأنهم لن يعودوا العام القادم. فهم إما يبحثون عن وظائف أو متحمسون لبدء الدراسة في الجامعة بعد عطلة المدرسة.

لكن قبل أن يحدث ذلك، يرغب الطلاب في الاحتفال بنهاية العام مع عائلاتهم وأصدقائهم.

a gathering. Others are planning a celebration at home with their families. In any case, they can now take a break from their school uniforms and wear something smart. It is important to look good on a day like this. Nobody wants to dress casually or be underdressed.

In the school hall, Fadi, the editor of the school newspaper, is interviewing some school-leavers. Everyone seems happy, but how do they really feel? And how are they celebrating their hard work and success this evening? This is a day they will remember for the rest of their lives.

بعضهم ينظم تجمعًا، وآخرون يخططون لاحتفال في المنزل مع عائلاتهم. في جميع الأحوال، يمكنهم الآن أخذ استراحة من زيهم المدرسي وارتداء شيء أنيق. من المهم أن يبدو الشخص بمظهر جيد في مثل هذا اليوم. لا أحد يريد أن يرتدي ملابس عادية أو يظهر بمظهر غير لائق.

في قاعة المدرسة، يقوم فادي، محرر صحيفة المدرسة، بإجراء مقابلات مع بعض الخريجين. يبدو أن الجميع سعداء، ولكن كيف يشعرون في الحقيقة؟ وكيف سيحتفلون بجهدهم ونجاحهم هذه الليلة ؟ هذا يوم سيتذكروه بقية حياتهم .

Ali: 'People usually organise their own end-of-year celebrations at home, but it's becoming more and more common for students to meet with friends, and that's what we're doing this year.'

علي: عادةً ما ينظّم الناس احتفالات نهاية السنة في منازلهم، لكن من الشائع بشكل متزايد أن يلتقي الطلاب مع أصدقائهم، وهذا ما نفعله هذا العام.

Hani: 'I work hard at school every day and now it's time to enjoy myself a little. I've also bought a few small presents to say "thank you" to our teachers who are so kind and helpful.'

هاني: أنا أعمل بجد في المدرسة كل يوم، والآن حان الوقت لأستمتع قليلاً. لقد اشتريت أيضاً بعض الهدايا الصغيرة لأقول "شكراً" لمعلمينا الذين كانوا لطفاء ومتعاونين للغاية.

Adnan: 'I'm having a family dinner to celebrate the end of the exams and my sister has made me a fantastic cake!'

سأقيم عشاءً عائليًا للاحتفال بنهاية الامتحانات، وقد صنعت لي أختي كعكة رائعة!

Present Simple and Present Continuous

مل الجمل مع وظيفتها ومعناها القواعدي . Match sentences 1–6 with meanings a–f in the Grammar box

1. □ Everyone is waiting for their results.
محقائق وحقائق عامة

 2. □ Everyone seems happy.
 a. facts and general truths
 b. routines and habits

الجميع يبدو سعيدًا.
3. □ I work hard at school every day.
أعمل بجد في المدرسة كل يوم.
4. □ I'm having a family dinner to celebrate.
سأتناول عشاءً عائليًا للاحتفال.
5. □ It's becoming more and more common

for students to meet with friends. أصبح من الشائع أكثر فأكثر أن يلتقي الطلاب مع أصدقائهم.

6. □ People usually organise their own celebrations.

عادةً ما ينظم الناس احتفالاتهم بأنفسهم

العادات والروتين اليومي

c. state verbs (e.g. want, know, prefer, remember, understand, mean, imagine, appear, seem)

أفعال الحالة (مثل: يريد، يعرف، يفضل، يتذكر،

يفهم، يعني، يتخيل، يبدو، يظهر)

- d. actions happening right now أفعال تحدث في الوقت الحالي
- e. temporary situations happening now مواقف مؤقتة تحدث الأن
- f. changing situations مو اقف أو حالات تتغير

Answers 1 e 2c 3 b 4d 5f 6 a

Present Simple and Present Continuous

We use the **Present Simple** for:

- a facts and general truths
- **b** routines and habits
- c state verbs (e.g. want, know, prefer, remember, understand, mean, imagine, appear, seem)

Time expressions: always, every day, regularly, most days, usually, often, sometimes, hardly ever, never

We use the **Present Continuous** for:

- **d** actions happening right now
- e temporary situations happening now
- **f** changing situations

Time expressions: now, at the moment, these days, nowadays, this year

Grammar Reference > page 67

زمن المضارع البسيط والمضارع المستمر

نستخدم المضارع البسيط من أجل: a الحقائق والحقائق العامة dالعادات والروتين اليومي cالأفعال غير المتغيرة (مثل: يريد، يعرف، يفضل، يتذكر، يفهم، يعني، يتخيل، يظهر، يبدو)

> تعبيرات الزمن له دائمًا، كل يوم، بانتظام، في معظم الأيام، عادةً، غالبًا، أحيانًا، نادرًا ما، أبدًا

نستخدم المضارع المستمر من أجل: d الأفعال التي تحدث الأن e المواقف المؤقتة التي تحدث حاليًا f المواقف التي تتغير

تعبيرات الزم له: الآن، في هذه اللحظة، في هذه الأيام، في الوقت الحاضر، هذا العام انظر الى مرجع القواعد ص 67

Grammar Reference P 67Unit 1, Lesson 1A Present Simple and Present Continuous

Present Simple					
Affirmative		Negative			
I/You/ We/ They	like casual clothes.	I/You/We/ They		do not (don't) like casual clothes.	
He/ She/It	likes casual clothes.	He/She/It		does not (doesn't) like casual clothes.	
Yes/No questions					
Does he like casual clothes?					
Wh- questions			Subject questions		
When do you wear casual clothes?			Who likes casual clothes?		

We use the Present Simple to talk about:

- facts and general truths: Water boils at 100°C.
- routines and habits: We usually go to the park.

Common time expressions used with the Present Simple: always, every day, regularly, most days, usually, often, sometimes, hardly ever, never

Present Continuous						
Affirmative			Negative			
l	am ('m)		I	am not ('m not)		
You/ We/ They	are ('re)	danc- ing.	You/ We/ They	are not (aren't)	danc- ing.	
He/ She/It	is ('s)		He/ She/It	is not (isn't)		
Yes/No questions						
Are you dancing?						
Wh- questions Subject questions						
Where are they dancing ?			g ? V	Who is dancing ?		

المثبت: مع الضمائر (we you they) ايبقى الفعل العثبات : مع الضمائر (she ,he ,it) نضع للفعل sles\s انتهى ب (o,x,ss,x,z,ch,sh)

النفي: مع الضمائر (I we you they) نضع للنفي don`t +v1 ومع الضمائر (she ,he ,it) نضع للنفي v1 النفى دائما v1

سؤال نعم او لا

Do +(they ,I ,we ,you) + v1 +...? Does +(she ,he , it) + v1 +....+?

سؤال الاستفهام

Wh.word اداة الاستفهام + do + they I we you +v1+?

Wh.word اداة الاستفهام + does + she he it +v1+...+?

Who +v+ s\es +..... ونحذف الفاعل منه ?.....+

نستخدم المضارع البسيط للحديث عن:

- الحقائق والحقائق العامة: الماء يغلي عند 100 درجة مئوية.
 - •العادات والروتين: نحن عادةً نذهب إلى لحديقة

تعبيرات الزمن الشائعة المستخدمة مع المضارع البسيط: دائمًا، كل يوم،

بانتظام، في معظم الأيام، عادةً، غالبًا، أحيانًا، نادرًا ما، أبدًا

المثبت : مع الضمائر (we you they) نضع areثم الفعل علية ing أنضع am ثم الفعل علية ing اما مع

(she ,he ,it) نضع is ثم الفعل عليه ing النفي : مع الضمائر (we you they) نضع aren'tثم الفعل عليه ing مع انضع am not ثم الفعل علية ing اما مع

isn`t نضع (she ,he ,it) ثم الفعل عليه

سؤال نعم او لا

Are +(they,we,you) + v+ing +...? Is+(she,he, it) + v+ing +...+? I +am + v+ ing +...?

سؤال الاستفهام

Wh.word اداة الاستفهام + are + they we you +v+ing+?
 Wh.word اداة الاستفهام + is + she he it +v+ing+?
 Wh.word اداة الاستفهام + am + I +v+ing+?
 Who +is + v+ing +
 ونحذف الفاعل منه ?.....
 ودائما نسأل بالمفرد هنا

We use the Present Continuous for:

- actions happening right now: I'm taking a selfie with my best friend.
- temporary situations happening around now: At the moment, she's preparing dinner.
- changing situations: Video games are becoming more popular these days.

Common time expressions used with the Present Continuous: at the moment, now, this week, these days, at present

نستخدم المضارع المستمر من أجل:

•الأفعال التي تحدث الآن: أنا ألتقط

صورة سيلفي مع أعز أصدقائي.

• المواقف المؤقّة التي تحدث في الوقت الحالي: في هذه اللحظة، هي تُحضّر العشاء.

> •المواقف التي تتغير: ألعاب الفيديو أصبحت أكثر شيوعًا في هذه الأيام.

تعبيرات الزمن الشائعة المستخدمة مع المضارع المستمر: في هذه اللحظة، الآن، هذا الأسبوع، في هذه الأيام، في الوقت الحاضر

State verbs

We use the Present Simple (not the Present Continuous) with state verbs. Some state verbs (e.g. think, have, look) can be used in the continuous form, but with a change in meaning: Do you see what I mean? (understand) I am seeing my best friend tonight. (meet) She has a new dress. (own) I'm having a shower. (take)

الأفعال الثابتة \الجامدة (State Verbs)

نستخدم المضارع البسيط (وليس المضارع المستمر) مع الأفعال الثابتة

بعض هذه الأفعال مثل (think, have, look) يمكن استخدامها بصيغة المضارع المستمر،

ولكن يتغيّر معناها:

(تفهم) تعني: Do you **see** what I mean? I am **seeing** my best friend tonight. (تعني سأقابل)

She has a new dress. تعني: (تملك)

I'm having a shower.

جملة من الدليل

* How people celebrate the last day of school _____ (change). Nowadays, people _____ (prefer) going to a restaurant.

Answers (is changing, prefer) and the justifications (are changing refers to a changing situation, prefer is a state verb).

الإجابات (is changing, prefer): والتفسير للحل هو: are changing تشير إلى حالة تتغير حالياً، prefer هو فعل يدل على حالة دائمة (فعل من أفعال الثبات).

4 Read the Watch Out! box. Then complete the sentences. اقراء بوكس انتبه واكمل الجمل

WATCH OUT!

State verbs are usually used in the Present Simple because they express states, opinions or feelings.

اانتبه

عادةً ما تُستخدم الأفعال الثابتة في زمن المضارع البسيط . لأنها تعبّر عن الحالات أو الآراء أو المشاعر

ومع ذلك، يمكن استخدام مجموعة صغيرة من هذه الأفعال

However, a small group of these verbs can be used in the Present Continuous with a change of meaning, e.g. think, have, look, see:

I'm thinking of going home. (thinking =
mental activity)

We **think** it's a great idea. (think = opinion)

في زمن المضارع المستمر مع تغيّر في المعنى، مثل think, have, look, see

I'm thinking of going home. (think = تفكير،

We think it's a great idea. (think = (ζ^{\dagger}))

- 1 My friends and I take / are taking a class this month and today we 're learning / learn how to knit.
- 2 It gets / 's getting late but I don't want / 'm not wanting to leave the family dinner!
- 3 I'm thinking / think that social media is a great way to stay connected but I prefer / 'm preferring face-to-face conversations.
- 4 My best friend hates / 's hating doing exercise so unfortunately we 're never going / never go running together.

Answers 1 are taking, 're learning الدلائل للمستمر والافعال تقبل الاستمرارية للمستمر والافعال عند (s getting, فعل ثابت بمعنى يعتقد 3 think فعل 3 think فعل بالمتمرارية prefer فعل المتمرارية 4 hates مع أبدا نستخدم مضارع never go , never go , never go

5 1.2 Write the correct Present Simple or Present Continuous form of the verbs in brackets. Then listen and check.

اكتب الصيغة الصحيحة للفعل بين الأقواس إما في زمن المضارع البسيط أو زمن المضارع المستمر، حسب المعنى. ثم استمع وتحقق من إجاباتك

بمعنى 4 Are you thinking شيئ تفعله الأن 3'm choosing شيء يحدث في الوقت 7're planning لايقبل استمرارية want يفكر شيء يحدث في الوقت 7're planning لايقبل استمرارية door't think يعتقد ولايقبل الاستمرارية 8 don't think الحالي يخططون

Audioscript 1.2 R = Rana N = Nour
R: I'm packing for our trip and it's really
difficult.
N: I know what you mean. What have you
got so far?
R: I'm choosing some comfortable things like
T-shirts and trousers. Are you thinking of
taking any warm clothes?
N: No, only a sweater or a light jacket.
R: I want to take my new sun hat, but it's too
big for my bag.
N: It doesn't seem worth taking a sun hat.
We're planning mostly indoor activities.
R: That's true!
N: Anyway, I don't think you should worry
too much. We can always go shopping when
we're there

ن = نور رنا: أنا أجهّز حقيبتي لرحلتنا، وهذا صعب جدًا. نور: أعلم ما تقصدينه. ماذا جمعت حتى الآن؟ رنا: أنا أختار بعض الملابس المريحة مثل القمصان والسراويل. هل تفكرينفي أخذ أي ملابس دافئة؟ نور: لا، فقط سترة خفيفة أو جاكيت خفيف. رنا: أربد أن آخذ قبعة الشمس الجديدة الخاصة بي، لكنها كبيرة جدًا على حقيبتي. نور: لا يبدو من المفيد أخذ قبعة شمس. نحن نخطط في الغالب لأنشطة داخلية. رنا: هذا صحيح! نور: على أي حال، لا أظن أنكِ بحاجة للقلق كثيرًا. يمكننا دائمًا التسوق عندما نصل إلى هناك.

Rana	¹ <u>l'm packing</u> (pack) for our
	trip and it's really difficult.
Nour	I ² (know) what
	you mean. What have you got
	so far?
Rana	I ³ (choose)
	some comfortable things like T-
	shirts and trousers. 4
	(you/think) of taking any warm
	clothes?
Nour	No, only a sweater or a light
	jacket.
Rana	I 5 (want) to take
	my new sun hat, but it's too big
	for my bag. /
Nour	It ⁶ (not seem)
	worth taking a sun hat. We
	(plan) mostly indoor
	activities.
Rana	That's true!
Nour	Anyway, I ⁸ (not
	think) you should worry too much.
	We can always go shopping when
	we're there!
i .	

رنا :أنا أعد حقيبتي (pack) لرحلتنا، وهذا صعب جدًا. نور .: أنا ____(عرف) ما تعنينه. ماذا جمعتِ حتى الآن؟ رنا ::أنا __(أخترت) بعض الأشياء المريحة مثل القمصان والسراويل __ .. (هل تفكرين) في أخذ أي ملابس دافئة؟ نور: لا، فقط سترة أو جاكيت خفيف. رنا .:أنا __(أريد) أن آخذ ر - ... ___ر ري ل قبعتي الشمسية الجديدة، لكنها كبيرة جدًا _ على حقيبتي. نور __ .:(لا يبدو) أن الأمر يستحق أخذ قبعة شمس. .7نحن __(نخطط) في الغالب لأنشطة داخلية.

رنا: هذا صحيح!

نصل هناك!

نور: لي أي حال، أنا _(لا أظن)

أنه يجب عليكِ القلق كثيرًا. يمكننا دائمًا التسوق عندما

6 **SPEAKING** Use the phrases from the box below to make three true sentences and one false sentence about yourself.

استخدم العبارات الموجودة في المربع أدناه لتكوين ثلاث جمل صحيحة وجملة واحدة خاطئة عن نفسك.

NO	phrase	Meaning in A	NO	Phrase	Meaning in A
45.	dress casually	يرتدي ملابس عادية / غير رسمية		get undressed	يخلع ملابسه
46.	dressed up as	تنکّر في زيّ		overdressed	يرتدي ملابس رسمية أو
					أنيقة أكثر من اللازم
47.	get dressed	يرتدي ملابسه		underdressed	يِرتدي ملابس أقل رسمية
					أو غير مناسبة للمناسبة
48.	get dressed	رتدي ملابس أنيقة (للمناسبات)		well-dressed	أنيق في ملابسه / حسن
	up				الهندام

- 1. I usually dress casually when I go out with my friends.
 - 1.أنا عادةً أرتدي ملابس غير رسمية عندما أخرج مع أصدقائي .
- 2. Last Halloween, I dressed up as a pirate.
- 2. في عيد الهالوين الماضي، تنكّرت في زيّ قرصان 🔽 .
- 3. I always get dressed up in a suit before I go to bed. 🗶 ("الجملة "الخاطئة عن نفسى")
 - 3.أنا دائمًا أرتدي بدلة أنيقة قبل أن أذهب إلى النوم.
- 4. My cousin is always well-dressed, and I try to match his style.
 - 4.ابن عمى دائمًا أنيق في ملابسه، وأحاول أن أواكب أسلوبه 🔽 .

الان كتاب التمارين ص 4

01 Looking good

LESSON 1B VOCABULARY AND GRAMMAR Present Simple and Present Continuous WB p4

1 ★ Complete the mini conversations.

feel have is enjoying	is getting	need	wear	
1 A l always <u>wear</u> jeans when I'm not at school.	لمدرسة.	ا لا أكون في ا	الجينز عندم	A1أنا دائمًا أرتدي
B Me too. I much more relaxed	ي الملابس	براحة أكبر ف	أشعر	B وأنا أيضيًا. أنا ِ
in casual clothes.		رسته الجديدة.	عباس مد	غير الرسمية. A 2 آمل حقًا أن _

2 A I really hope Abbashis new	الست متأكدًا. إنهم زيًا موحدًا، ولا أظن أنه يحبه!
school.	
B I'm not sure. They a uniform and	 3 تعال للتسوق معي. أنا الأشتري بعض القمصان
I don't think he likes it!	و السراويل القصيرة الجديدة.
3 A Come shopping with me. Ito	العم، الطقس أكثر حرارة، وليس لدي أي ملابس Bنعم، الطقس
buy some new T-shirts and shorts.	خفيفة أيضًا.
B Yeah, the weatherhotter and	A
I haven't got any light clothes either	

Answers 1 B feel فعل لايقبل الاستمرارية اذا كان بمعنى يقضي وقت 2 A is enjoying الفعل هذا من أفعال الثبات لكن يقبل استمرارية اذا كان بمعنى يقضي وقت 3 A need لايقبل اذا كان يفيد الملكية 2 B have متمر 3 B is getting الوضع فيه تغيير مستمر

2 ★ Match the beginnings with the endings. حسل البداية والنهاية الحل يعتمد على المعنى اليك الترجمة

1. □ I'm working for a designer for a. very interesting. ...أنا أعمل مع مصمم منذ ممتعة حدًا 2. □ I change clothes as soon as b. going to the Clothes Show this year. ...أبدّل ملابسي بمجرد أن الذهاب إلى عرض الأزياء هذا العام 3. □ Our English classes are getting c. a few weeks. ...دروس اللغة الإنجليزية لدينا أصبحت بضعة أسابيع 4. □ My friend thinks the colour blue d. really suits me. ...صديقي يعتقد أن اللون الأزرق بناسبنی حقًا 5. □ I won't be long! I'm getting ready e. every year. ...لن أتأخر! أنا أستعد کل عام 6. □ Clothes prices go up f. right now. ...أسعار الملابس ترتفع في الوقت الحالي 7. □ We're thinking about g. I come home from college. أعود من الجامعة ...نفكر في 5 f 7 b Answers 1 c 6 e

3 ★ Choose the correct verb forms.

A Hi! I 'm loving / love your dress! Where 2 are you going / do you go? Is there an event I 'm not knowing / don't know about?

B No! It's a family meetup. Every year we 4 are going / go for a meal at Plaza Hotel. I 5 'm walking / walk there because my car 6 isn't running / doesn't run at the moment.

A Oh, they ⁷ 're serving / serve brilliant meals at the hotel. But it ⁸ 's getting / gets quite expensive these days.

B I ⁹ 'm knowing / know, but it's not a problem! Dad ¹⁰ is always paying / always pays for everyone!

2 are you going لايقبل استمرارية Answers 1 love

5 مع كل سنة نستخدم المضارع البسيط 90 لايقبل استمرارية 3 don't know شيء يحدث في الوقت الحالي وجود في اللحظة 6 isn't running وجود في اللحظة

لايقبل لااستمرارية 9 know لوجود هذه الأيام والشيء متغير 8's getting لوجود هذه الأيام والشيء متغير 9 know وعدم وجود انزعاج من الامر نضع مضارع بسيط wlays لوجود وعدم وجود انزعاج من الامر نضع مضارع بسيط wlays

$4 \star \star$ Choose the correct answers.

1 What time -----got a job?

a does your brother leave b your brother leaves

2 My sister -----dressed in the mornings until my mum calls her for the

third time!
a doesn't get b isn't getting

3----- here to meet Suleiman? I think he's still in class.

a Do you wait

b Are you waiting for work now that he's

يحدث الان 2 a عادة 2 a سؤال يجب انة يحتوي على فعل مساعد 3 b

